
Grote voorkeur voor kunstgrasveld t.o.v. hybride veld

Hierbij willen wij namens SC Berlikum aangeven waarom wij het huidige kunstgrasveld met rubber
infill willen vervangen door een kunstgrasveld met een andere (goedgekeurde) infill.
Met onderstaande argumenten willen we duidelijk maken dat dit de beste optie is. Op 28 augustus jl.
is ons standpunt al kenbaar gemaakt tijdens een goed bezochte avond in onze kantine met o.a.
aanwezig wethouder Arendz en gemeenteraadsleden van vijf partijen.

Praktische bezetting en speeluren
● De bespeelbare uren van een hybride veld is ca. 800 uur per jaar bespeelbaar, voor een kunstgrasveld geldt een

bespeelbaarheid van ca. 1200 uur op jaarbasis.
● Uit de behoeftebepaling (zie bijlage) gebaseerd op de huidige bezetting qua aantal teams, is de uitkomst dat wij

qua trainingsuren op 1324 uur zitten. De verwachting is dat dit toeneemt door de groei van jeugdteams,
aangezien de kleuterklassen op beide scholen bomvol zitten.

● Een hybride veld is minder bespeelbaar qua uren en bij extreem weer (neerslag of hitte/droogte) niet geschikt.
Een kunstgrasveld is dit wel.

● Wij verwachten aanzienlijk meer afgelastingen van zowel trainingen als wedstrijden. Dit zorgt ervoor dat onze
leden minder sporten/bewegen. Als vereniging gaan wij 15 jaar terug in de tijd…

Organisatorische knelpunten
● Bij doordeweekse inhaalwedstrijden wordt de druk op onze vrijwilligers vergroot (kantinebezetting,

scheidsrechter, consul, wedstrijdsecretaris) om alles rond te krijgen.
● Door toename van inhaalwedstrijden bij hybride velden kunnen andere teams ook niet trainen op het veld dat

bezet wordt door de inhaalwedstrijden.
● De KNVB heeft op de bijeenkomst in onze kantine d.d. 28-8-2024 aangegeven dat de huidige

speeldagenkalender weinig ruimte biedt voor inhaalwedstrijden. Zeker in de wintermaanden kan dit ertoe
leiden dat er minder wedstrijden gespeeld kunnen worden.

● Gedurende het seizoen wisselt het aantal thuiswedstrijden per speelweekend, het ene weekend kan het
daardoor drukker zijn qua wedstrijden dan het volgende weekend. Met de huidige situatie redden wij het prima
met een kunstgrasveld en twee natuurgrasvelden.

● In de presentatie van 28 augustus jl. lieten we ook in een dia zien dat bij FC Utrecht (waar hetzelfde hybride veld
ligt als bij VV Minnertsga) geen twee wedstrijden in de week gespeeld konden worden in de wintermaanden.
Hoe moeten wij al onze teams dan laten trainen en wedstrijden laten spelen?

● Bij de aanleg van het huidige kunstgrasveld is gekozen voor het hoofdveld aangezien de buurtbewoners van It
Achtepaed bezwaar zouden indienen tegen de veldverlichting die grenst aan hun achtertuin.

Maatschappelijke betekenis
● Naast SC Berlikum wordt er gedurende de week ook gebruikgemaakt van het kunstgrasveld door de scholen, de

BSO, Walking Football en recreatief gebruik door leden en dorpsgenoten.
● Al 9 jaar lang is De Koekoek een week lang gastheer voor Voetbalkamp Friesland (zomervakantie).
● Gedurende het gehele jaar wordt het kunstgrasveld gebruikt door jong en oud.
● Hybride velden hebben een rustperiode nodig van 6 tot 8 weken voor optimaal herstel, dat zou betekenen dat

wij ons complex volledig moeten afsluiten voor iedereen. Juist in een periode waar jong en oud met veel plezier
voetbalt of sport op onze velden



Financieel
● Het onderhoud vergt veel meer gemeenschapsgeld bij de keuze voor een hybride veld aangezien het

specialistisch onderhoud niet door vrijwilligers uitgevoerd kan worden.
● Worden de hogere kosten van onderhoud ook doorberekend aan de verenigingen? De verenigingen waar nu

hybride velden zijn aangelegd weten nog steeds niet onder welke voorwaarden de velden zijn aangelegd en of
dit gevolgen heeft voor bijvoorbeeld de huur.

● Om hybride velden goed bespeelbaar te houden dient er een beregeningsinstallatie geïnstalleerd te worden, in
de directe omgeving van De Koekoek is die mogelijkheid op dit moment niet om water vandaan te halen. Hier
zullen ook extra kosten voor gemaakt moeten worden.

● Indien er gekozen wordt voor een hybride veld dan zullen er minimaal twee hybride velden aangelegd moeten
worden, wat neerkomt op hogere kosten t.o.v. het vervangen van het huidige kunstgrasveld met een andere
infill en worden er extra kosten gemaakt door bijvoorbeeld extra lichtmasten.

Overige argumenten
● In andere gemeentes in Friesland wordt gekozen voor vervanging van kunstgras door kunstgras. Waarom wil de

gemeente Waadhoeke dit niet? De ontwikkelingen voor andere infill velden dan rubber hebben niet stilgestaan
in de tussentijd.

● De proef met het hybride veld bij VV Minnertsga kan nog niet worden geëvalueerd aangezien dit veld niet
volledig gebruikt en belast wordt door het gebruik van het nog aanwezige kunstgrasveld. Qua uren geeft die
vereniging al aan het niet te kunnen redden met een natuurveld en het hybride veld (waar geen categorie A op
mag spelen i.v.m. de afmetingen) (Sportcafé 11 november jl.).

● Zowel VV Foarut als VV Dronrijp geven aan dat de leden de nieuwe hybride velden als glad ervaren (Sportcafé 11
november jl.) en Patrick Baelemans van de KNVB gaf diezelfde avond aan dat de kaalslag in het doelgebied
veroorzaakt wordt door slecht uitgevoerd onderhoud. Helaas was er niemand van de Gemeente Waadhoeke
aanwezig die avond.

Potentiële vervuiling
● De gemeente heeft de zorgplicht om te voorkomen dat bodem verontreinigd wordt. Bij hybride velden wordt de

grond ook vervuild en voorzien van plastic materialen, dit is op dit moment ook heel actueel en lopen landelijk
ook onderzoeken naar.

● De zorgplicht verplicht iedereen bij (dreigende) bodemverontreiniging of aantasting tot het nemen van alle
maatregelen die redelijkerwijs kunnen worden gevraagd. Dit gaat zowel om het voorkomen als het ongedaan
maken van verontreinigingen en aantastingen. Bij het opruimen van hybride velden is gebleken dat er
microplastics in de grond achterblijven en de grond ook niet meer tot zeer moeilijk te saneren valt. De kern is
dat een overheid geen activiteit mag ondernemen als het vermoeden er is dat er verontreiniging ontstaat.
Aangezien niemand kan borgen dat alle microplastics uit de afgevoerde grond verwijderd kunnen worden, mag
een overheid in beginsel deze activiteit niet ondernemen.

● Na de levensduur levert een hybride veld ca. 3000 m³ verontreinigde grond op.

De gemeente Waadhoeke is verantwoordelijk voor een degelijk financieel beleid en zorg voor de
vitaliteit voor zijn inwoners. Wij kiezen voor beweging van onze leden en dorpsgenoten gedurende
het gehele jaar en hopen dat de gemeente Waadhoeke in dit geval maatwerk wil leveren. Zoals ook in
het sportbeleid van 2021 aangeeft wil kiezen voor kunstgras als het moet.
Met een kunstgrasveld zorgen we voor besparing, meer beweging , saamhorigheid en minder
vervuiling van het milieu!
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